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Edirne Emniyet Müdürlüğünce asayiş ve trafik denetimi ya-
pıldı. 
İl Emniyet Müdürü Onur Karaburun'un katılımıyla Yeniima-

ret Mahallesi'nde 6 ekip 20 personelle denetim gerçekleştirildi. 
Polis ekipleri uygulamada 143 kişi sorguladı, 80 aracı kont-

rol etti. 

Denetimde 18 aracın sürücüsüne para cezası uygulandı. 
Emniyet Müdürü Karaburun, denetimin ardından mahalle-

deki bir kahvede vatandaşlarla sohbet etti, talep ve önerileri din-
ledi. (aa) 
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18 aracın sürücüsüne cezaTicaret Bakanı Ömer Bolat, 
Edirne Valiliğini ziyaret etti. 

Balkan İş ve Yatırım Foru-
mu'na katılmak için kente ge-
len Bolat'ı, valilik önünde Vali 
Yunus Sezer karşıladı. 

Trakya Birlik İlkokulu öğ-
rencileri Mete Kahraman ve 
Pelin Şengör, Bakan Bolat'a çi-
çek verdi. 

Karşılamada, Belediye 
Başkanı Filiz Gencan Akın, İl 

Jandarma Komutanı Albay 
Mehmet Kasım Ermiş, İl Emni-

yet Müdürü Onur Karaburun, 
İl Özel İdaresi Genel Sekreteri 
ve Vali Yardımcısı Eyyüp Batu-

han Ciğerci, Trakya Gümrük 
ve Dış Ticaret Bölge Müdürü 
Nihat Kınık, Edirne Ticaret 
Müdürü Mahmut Tuncer, Sa-
nayi ve Teknoloji İl Müdürü 
Salih Akbulut, AK Parti Edirne 
İl Başkanı Belgin İba ve MHP 
Edirne İl Başkanı Emre Toklu-
oğlu yer aldı. 

 
Vali Sezer'le makamında 

bir süre görüşen Bolat, daha 
sonra incelemelerde bulunmak 

üzere Kapıkule Sınır Kapısı'na 
hareket etti. (aa) 

Edirne Yerel Tarih Grubu, 2 
Kasım Cumartesi günü saat 
14:00’te Atatürk Kültür Merke-
zi’nde düzenleyeceği gelenek-
sel halk buluşması ile Edirneli-
leri bir araya getirecek. Bu bu-
luşmada, şehir plancısı Namık 
Döleneken “Kentsel Planlama 
Gelişim-Değişim Sürecinde 
Edirne” başlıklı bir sunum ya-
pacak. Döleneken sunumun-
da, şehir planlamacılığının ta-

rihçesini, Edirne imar planları-
nı, Edirne uygulamalarını, Se-
limiye Kentsel Tasarım Projele-
rini, şehir ile ilgili birçok tasa-
rımları  ve Kırkpınar, ulaşım, 
ve ulaşımda dünya örneklerini 
konuşacak.  

Grup Başkanı Güngör 
Mazlum ve Grup Sözcüsü Şük-
rü Akıllı, tüm Edirne halkını bu 
etkinliğe davet ederek, buluş-
mada önemli bilgilerin paylaşı-
lacağını belirtti.  

Edirne'nin kültürel ve tarihi 
yapısına ilgi duyan herkesi 
beklediklerini ifade eden Maz-
lum, etkinliğin Edirne’nin geç-
mişini ve geleceğini birlikte dü-
şünme fırsatı sunacağını vur-
guladı.  

Toplantı sonunda katılımcı-
ların düşünce, görüş, öneri ve 
eleştirilerine de yer verilecek. 
Haber Ergin Yıldız

Ticaret Bakanı Bolat, Edirne Valiliğini ziyaret etti
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Kıymetli Okurlarım! En Kal-
bi duygularımla  sizleri saygı ile 
muhabbetle   özlemle    sizleri 
selamlıyorum. Cumanız Müba-
rek olsun 

Birçok haksızlığın olduğu 
bir dünyada yaşıyoruz. Yapılan 
haksızlıklar, adaletsizlikler, 
adam kayırmalar, haksız ka-
zançlar, vs gibi birçok olumsuz 
durum biz Müslümanları rahat-
sız ediyor. Ancak içimizden ba-
zı Müslümanlar var ki, yaşadık-
ları haksızlıkları ve zulümleri bir 
kin meselesi haline getirip öç 
alma peşine düşerek aynı yolu 
izliyor ve zalimlerden oluyor. 

Bizlerin ana gayesi insanlı-
ğa faydalı olup adaleti ayakta 
tutma görevimizdi. Öyle ki in-
sanlara eza veren bir taşı yol-
dan kaldırmak bile imanın bir 
parçası idi. Fakat üzülerek gö-
rüyoruz ki! Artık insanların 
ayakları takılsın da düşsünler 
diye uğraşıyoruz. 

Belki farkında değiliz ama 
zalimlerden olduk ve zalimleri 
sever olduk! 

Peki! Zulüm nedir? 
Âlimlerimiz zulmü üç kısım 

halinde incelemişler. 
Birincisi, Yüce Allah’ın 

emirlerini inkâr ve kendisine 
ortak olma zulmüdür. Bu zu-
lüm şirk ve küfürdür.  

Yüce Allah (CC) şöyle bu-
yurmuştur; 

Hani Lokman oğluna öğüt 
vererek, şöyle demişti: “Yav-
rum, Allah’a ortak koşma. 
Çünkü şirk çok büyük bir zu-
lümdür!”  [1] 

Ortak koşmak denilince 
Müslüman’ın aklına taştan ya-
pılmış heykelcikler geliyor an-
cak bizim putlarımız kalpleri-
mizde! 

O putlarımızı o kadar çok 
seviyoruz ki! Namaza geldiği-
mizde camiye, hacca gittiğimiz-
de Kabe’ye, sadaka verdiğimiz-
de fakirin evine, velhasıl her 
yere peşimizde getiriyoruz. 

Bu putun adı benlik putu-
dur. Başka putlarımızı belki kal-
bimizden söküp atabiliyoruz 
ama bu putu her daim yanı-
mızda taşıyoruz! 
İçimizdeki putları yıkmadan 

Rabbimize imanımız sadece 
sözde kalan ama bir mana ifa-
de etmeyen bir papağan sözü 
olmaktan ileri gidemez! 
İkincisi, zulme meylederek 

insanların birbirlerine karşı 
olan zulümleridir.  

Temel insan haklarından 
olan mallarına, canlarına, na-
muslarına, nesillerine ve akılla-
rına tecavüz etmek ve saldır-
mak, gıybet, dedikodu ve iftira-
larda bulunmak fitne ve fesat 
çıkarmaktır. İslam dininin ya-
sakladığı bu çirkinliklerden 
Müslümanlar şiddetle sakınma-
lıdırlar. 

Bunlardan daha önemlisi 
Müslüman’ın Müslüman’a olan 
kardeşlik hakkını çiğneyecek 
fitnelerde zalimlerle ve kâfirler-
le iş tutmaktır. 

Müslümanlar şer güçlerin 
fitnelerine alet olmak suretiyle 
birbirlerine zulüm etmemelidir-
ler. 

Rabbimiz bu uyarılara rağ-
men zalimlere meyledenleri 
şöyle uyarıyor: 

 Sakın zulmedenlere mey-
letmeyin, yoksa size de ateş 
dokunur. Allah’tan başka dost-
larınız olmadığına göre bir yer-
den yardım da göremezsiniz!  
[2] 

Bizler kinimiz ve menfaati-
miz için kardeşlerimizi hiçe sa-
yarken, bunca hata ve kusur iş-
lediğimiz halde Rabbimiz bize 
zulmetmediğini Allah Resulü-
nün dili ile şöyle ifade ediyor: 

Ey kullarım! Ben zulmetme-
yi kendime haram kıldım. Onu 
sizin aranızda da haram kıldım. 
Artık birbirinize zulmetmeyin. 
[3] 

Zulmün büyük bir günah 
olduğunu bildiğimiz halde kar-
şımızdaki insanları kendi değer 
yargılarımıza göre yargılayıp, 
sonrada mahkûm ediyoruz! 

Peki! Ama ya bizim değer 
yargılarımız yanlışsa? 

O zaman yarın huzuru 
mahşerde bu yaptıklarımızın 
sonucu ne olur sorusuna Allah 
Resulü şöyle cevap veriyor: 

Zulümden sakınınız, zira zu-
lüm kıyamet gününde sahibini 
saran zifiri karanlık olacaktır. 
[4] 

Bizlerin adaleti, Allah’ın 
adaletine uygun olmadıkça, 
bakışımız kuranın bakışı olma-
dıkça, hal ve hareketimiz Allah 
Resulün hal ve hareketi ile ör-
tüşmedikçe, bizler olduk deme-
miz, şeytanın ben demesinden 
farklı olmayacaktır! 

Üçüncüsü, insanın kendi 

kendine zulmetmesidir. 
 Yüce Allah’a kul olacağına, 

kendi iradesiyle yaratılmışlara 
kul olmak suretiyle köleleşmeyi 
kabul ederek zulme rıza göster-
mesidir. 

Çoğu zaman etrafımızdaki 
insanlardan şu sözü duyuyo-
ruz: aman eline diline hâkim 
ol! Hak dahi olsa falanca kim-
selere muhalefet etme! İşinden 
olursun, aşından olursun ve 
zulüm görürsün! 

Peki ama! Hakkı tutup kal-
dırmayan, zulme engel olma-
yan, adaletten yana olmayan 
nasıl Müslüman olabilir ki? 

Sıkıntılar karşısında hep su-
çu başkasında arayan Müslü-
man! Hiç kendine baktın mı? 

Hâlbuki Rabbimizin beyanı 
açık: 
İşte bu, sizin kendi elleriniz-

le ortaya koyduğunuz yüzün-
dendir! Yoksa Allah, kullarına 
karşı asla zulmeden değildir  
[5] 

Bu durumda olan, halinden 
haberdar olmayan kardeşleri-
mize karşı nasıl bir tavır içinde 
olmalıyız? 

Hz. Peygamberimiz (S.A.V.) 
bizleri şöyle uyarmaktadır: 

Din kardeşin zalim de olsa, 
mazlum da ona yardım edi-
niz.” Sahabe sordu, Ya Resu-
lullah mazluma yardım etmeyi 
anladık, lakin zalime nasıl yar-
dım etmeliyiz sorusuna Hz. 
Peygambe-rimiz (s.a.v.) buyur-
dular, “zalimin kollarını tuta-
rak (gücünü kırarak) zulmüne 
engel olursanız, şüphesiz ki, bu 
iş ona yardım etmektir. [6] 

Eğer ki bizler zalimlerin gü-
cünden korkarsak, menfaatleri-
mize taparsak, aman boş ver 
bize mi kaldı insanları düzelt-
mek dersek, bilelim ki Rabbi-
mizin bize ihtiyacı yoktur! 

Ey iman edenler! Size ne 
oldu ki, Allah yolunda seferber 
olun denilince yerinize yığılıp 
kaldınız. Yoksa ahretten geçip 
dünya hayatına mı razı oldu-
nuz?” “Eğer toplanıp seferberli-
ğe kalkmazsanız Allah sizi ceza-
landırır ve yerinize başka bir 
topluluk getirir ve siz Allah’a 
zerre kadar zarar veremezsiniz! 
Allah her şeye kadirdir.  [7] 

Rabbim bizleri zalimlerden 
olmaktan muhafaza eylesin! 

Rabbim bizleri zalimlerden 
korkmaktan muhafaza eylesin! 

Rabbim bizleri sadece ken-
dinden korkan ve ona uyan 
kullardan eylesin! 

   
[1] Lokman 13 
[2] Hud 113 
[3] Müslim, Birr 55 
[4]  Müslim, Birr 56 
[5] Enfal 51 
[6] Buhârî, Mezâlim 4; İk-

râh 6. Ayrıca bk. Tirmizî, Fiten 
68 

[7] Tevbe 38-39

ZULME RIZA ZULÜMDÜR

RÜVEYDE ÇALBAŞ vefat etti. 
Budakdoğanca Köyü sakinlerinden Zait 

Çalbaş’ın eşi, Vahit ve Ercan Yakup’un annele-
ri, Samet, Görkem, Gizem ve Gülcem Çal-
baş’ın babaanneleri, 92 yaşındaki Rüveyde 
Çalbaş vefat etti. 

Cenazesi Perşembe günü Budakdoğanca 
Köy Camii’nde öğle vakti kılınan cenaze namazının ardından 
Köy Mezarlığı’na defnedildi.  

 
HÜSMEN ÖZTÜRK vefat etti. 
Yıldırım Mahallesi sakinlerinden Selime Öztürk’ün eşi, Ni-

yazi, Osman ve Halil Öztürk’ün babaları, 92 yaşındaki çeş-
meci Hüsmen Öztürk vefat etti. 

Cenazesi Perşembe günü Yıldırım Beyazıt Camii’nde ikin-
di vakti kılınan cenaze namazının ardından Yıldırım Mezarlı-
ğı’na defnedildi. 

ARAMIZDAN AYRILANLAR

Edirne'nin Havsa ilçesinde Ekim ayının son gününde çiçek 
açan bir elma ağacı görenleri şaşkına çevirdi.  

Havsa İlçe Devlet Hastanesi bahçesinde bulunan elma ağa-
cı, mevsim normallerinin dışında bir zamanda çiçek açarak dik-
kat çekti. Sonbaharda yapraklarının dökülmesi beklenen elma 
ağacının hava sıcaklıklarının mevsim normallerinin üzerinde 
seyretmesine bağlı olarak çiçek açması ilgi çekti.  

Bir vatandaş, gördüğü bu ilginç doğa olayını cep telefonuyla 
kaydederek ölümsüzleştirdi. Haber Ergin Yıldız

Trakya'dan Eylül ayında 300 milyon 113 bin dolarlık ihracat 
gerçekleştirildi. 

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) eylül ayına ait dış ticaret 
istatistiklerini açıkladı. Genel ticaret sistemine göre en çok ihra-
cat 272 milyon 762 bin dolar ile Tekirdağ'dan yapıldı. 

Bölgede ikinci sırada 18 milyon 460 bin dolar ile Kırklareli 
gelirken, Edirne ise 8 milyon 891 bin dolar ihracatı ile üçüncü 
sırada yer aldı. 

Öte yandan Tekirdağ'dan 214 milyon 299 bin dolar, Kırkla-
reli'nden 5 milyon 764 bin dolar, Edirne'den de 3 milyon 982 
bin dolar ithalat gerçekleştirildi. (aa)

Elma ağacı mevsimi şaşırdı

Trakya’da ihracat rekoru
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Keşan DOÇEK Bisiklet ekibi, Lapseki Dumanlı Dağları'nda 
düzenledikleri bisiklet keşif turuyla unutulmaz bir sonbahar et-
kinliği gerçekleştirdi. 

Önceki yıllardan farklı bir rota kullanılarak bölgenin gizemli 
güzellikleri keşfedildi. Etkinliğe katılanlar, doğanın kalbinde eşsiz 
bir deneyim yaşarken, dayanışma ve ekip ruhunun önemini bir 
kez daha vurguladı. Dumanlı Dağlar'ın doğal güzellikleri katılım-
cıları etkilerken, zorlu arazi koşulları ekip içindeki dayanışmayı 
güçlendirdi. Grup, doğa ile bütünleşerek, zorlu ama bir o kadar 
da keyifli bir sürüş gerçekleştirdi. Sonbaharın en güzel tonlarının 
hakim olduğu doğada, bisiklet tekerleklerinin dökülen yapraklar 
üzerindeki sesi, büyüleyici bir atmosfer yarattı. 

DOÇEK, doğaseverleri doğayla buluşturmayı ve çevre bilin-
cini artırmayı hedefleyen etkinliklerine bir yenisini daha ekler-
ken, ekip ruhunu ve dayanışmayı ön planda tutan bir atmosfer-

de yol aldı. Sonbaharın tüm renkleriyle kendini göstermeye baş-
ladığı Dumanlı Dağlar, bisiklet tutkunlarına unutulmaz anlar ya-
şattı. Etkinliğe katılan bisikletçiler,  “Dökülen yapraklar üzerinde 
pedal çevirmek ve Dumanlı Dağlar’ın büyülü atmosferinde yol 
almak gerçekten tarif edilemez. Bu güzelliği ancak yaşayarak an-
lamak mümkün” diyerek doğanın sağladığı bu benzersiz deneyi-
mi sözcüklere dökmenin zorluğundan bahsetti. 

Keşif turunda doğanın en güzel anlarına şahit olan ekip, ta-
kım anlayışı ile birbirine destek olurken, rotanın zorluklarına kar-
şı direnmeyi başardı ve parkuru tamamladı. 

Bisikletçiler, bu keşif turunun doğanın güzelliklerini deneyim-
lemek isteyen herkese ilham kaynağı olabileceğini belirterek, bi-
siklet severlere ve doğa tutkunlarına “Sonbaharın eşsiz coşkusu 
doğada yaşanmalı” mesajı verdi. 

Keşan DOÇEK Başkanı Hakan Eşme, tur sonrası yaptığı 
açıklamada, bu tür keşif turlarının hem doğayı daha yakından 
tanımak hem de sporla iç içe bir yaşamı teşvik etmek açısından 
anlamlı olduğunu belirtti. 

Eşme, "Geçtiğimiz yıllarda izlediğimiz güzergahın dışına çıka-
rak farklı bir rotaya girdik. Sonbaharın dökülmeye başlayan 
yaprakları üzerinde bisiklet sürmek, gerçekten tarif edilemez bir 
keyifti. Dumanlı Dağların o büyüleyici atmosferi zaten insanı ku-
caklayarak bambaşka bir dünyaya götürüyor" sözleriyle etkinli-
ğin coşkusunu ifade etti. Haber Merkezi 

Edirne Kent Konseyi Baş-
kanı Özer Demir, Saraçlar 
Caddesi Sokak Sağlıklaştırma 
Projesinde yapılacak zeminin 
engelli vatandaşların kullanı-
mına uygun yapılacağı, erişim 
engelinin olmayacağı bilgisini 
aldıklarını söyledi.  

Edirne Kent Konseyi, 2 Ka-
sım 2024 Cumartesi günü saat 
13.00'da Edirne Gençlik Hiz-
metleri Spor İl Müdürlüğü Kel 
Aliço Konferans Salonunda  
"Erişebilirlik" başlığıyla genel 
kurul toplantısı yapacağını du-
yurdu. Saraçlar Caddesi So-
kak Sağlıklaştırma Ofisi önün-
de açıklama yapan Edirne 
Kent Konseyi Engelsiz Yaşam 
Çalışma Grubu, Edirnelileri 
genel kurula davet etti. Edirne 
Kent Konseyi Başkanı Özer 
Demir, Saraçlar Caddesi So-
kak Sağlıklaştırma Projesinde 
yapılacak zeminin engelli va-
tandaşların kullanımına uygun 
yapılması gerektiğini, Koruma 
Kuruluna başvuru yaptıklarını 
söyledi.   

 
“Erişim engelinin  

olmayacağını ifade ettiler” 
Demir, "Onun gerekçesi de 

şu an hepinizin bildiği gibi bu 
restorasyon devam ediyor. Bu-
nun yanında tabanla ilgili, ze-

minle ilgili proje hazırlık aşa-
masında. Çalışmalar devam 
ediyor. Biz bununla ilgili Koru-
ma Kuruluna başvurumuzu da 
yaptık. Erişilebilir olması ge-
rektiği noktasında. Zaten Koru-
ma Kurulu da bu hassasiyeti 
gösterdiklerini ve projenin oluş 
aşamasında buna dikkat ettik-
lerini ve  Saraçlar caddesinde 
erişim engelinin olmayacağını 
ifade ettiler" dedi. 

 
“Kent içindeki  

erişilebilme sorunlarını 
konuşacağız” 

Edirne Kent Konseyi Engel-
siz Yaşam Çalışma Grubu adı-
na açıklama yapan Mübessel 
Yolalmaz, açıklamasında şun-
lara yer verdi: 

“Erişilebilirlik; herkesin iste-
diği her yere ve her hizmete, 
bağımsız ve güvenli olarak ula-
şabilmesi ve bunları kullanabil-
mesidir. Kentte yaşayan herke-
sin farklı hizmetlerin sunuldu-
ğu sağlık yapıları, okullar, ka-
mu hizmet binaları, işyerleri ve 
konutlar; kaldırımlar, parklar, 
yaya geçitleri gibi açık alanları 
ve bunları birbirine bağlayan 
ulaşım sistem ve araçlarının 
herkesin günün herhangi bir 
saatinde kimsenin yardımı ol-
madan güvenli bir şekilde 
ulaşması gerekir. Edirne Kent 
Konseyi Engelsiz Yaşam Çalış-
ma grubu, Edirne’de bulunan 
Engelli Derneklerinin katılımıy-
la 02 Kasım 2024 tarihinde sa-
at 13.00’da Gençlik Spor İl 
Müdürlüğü konferans salonun-
da ‘Erişilebilirlik’ konulu Genel 
Kurulda özellikle Edirne’de en-
gelli bireylerin kent içindeki 
erişilebilme sorunlarını konu-
şacağız. Erişilebilirlik kentin 
tüm paydaşlarının konuşup 
çözüme katkı yapacağı bir ko-
nu olduğundan başta kentimi-
zin kamu kurum yetkilileri ol-
mak üzere tüm Edirnelileri Ge-
nel Kuruluna davet ediyoruz” 
Haber Ergin Yıldız

Saadet Partisi Edirne İl Başkanı ve Genel 
İdare Kurulu Üyesi Av. Sinan Tekin, Türk Kızı-
lay’ının kuruluşunun 155. Yılı dolayısıyla bir 
kutlama mesajı yayımladı.  

Av. Sinan Tekin mesajında, “Dünyanın her 
yerinde mazluma, yaşlı ve bakıma muhtaçlara 

el uzatan, ihtiyaç sahiplerinin yaralarını saran, 
çocuklara umut olan, sofralarda bir tas sıcak 
çorba olan; aziz milletimizin en belirgin hasletle-
rinden yardımseverliğin, şefkatin, merhametin 
ve dayanışmanın sembolü olan Türk Kızılayı, 
154 yıldır gökteki hilâl olarak etkin bir şekilde 
ve fedakârca çalışmalarını sürdürmektedir” şek-
linde konuştu. 

Av. Sinan Tekin devamla; “İhtiyaç sahibi 
kim olursa olsun, ayrım gözetmeden el uzatan, 
savaş ve doğal afetlerden olumsuz etkilenen in-
sanların yaralarını saran Türk Kızılay’ın, 154 yıl-
dır olduğu gibi bundan sonra da ülkemizi ve 
milletimizi en iyi şekilde temsil edeceğine, barı-
şa ve huzura katkı sağlamaya devam edeceğine 
inanıyoruz” açıklamasını yaptı. 

Av.Sinan Tekin, “Bu vesile ile kuruluşunun 
155. Yılı münasebetiyle ‘Hilal’ın Yıldızlarını’ 
(tüm çalışan ve gönüllülerini) selamlıyor, çalış-
malarında kolaylık ve başarılar diliyorum” dedi. 
Haber Merkezi 

Saraçlar’da erişim engeli olmayacak

Sonbaharın büyüleyici  
atmosferinde keşif turu

Yolalmaz

Tekin’den kutlama mesajı
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Kırklareli'nde babasının he-
diye ettiği 3 inek ile besiciliğe 
başlayan 30 yaşındaki Gökay 
Aşveren, devletten aldığı des-
tekle sürüsünü büyüttü. 

Aşveren, 2013 yılında ba-
basının hediye ettiği 3 büyük-
baş hayvan ile Kayalı köyünde 
besiciliğe başladı. 

2023 yılında Tarım ve Or-
man Bakanlığının "Köyümde 
Yaşamak İçin Bir Sürü Nede-
nim Var Projesi"ne başvuran 
Aşveren, büyükbaş sayısını 

75'e çıkardı. 
Aynı yıl 5 dönüm arazide 

bir işletme kuran Aşveren, iş-
letmesinde bir kişiyi de istih-
dam ediyor. 

"Devlet desteklerinden 
çok memnunum" 

Aşveren, devlet destekleri 
ile sürü sahibi olduktan sonra 
rahat bir yaşam sürdüğünü 
söyledi. 

Ailesinin de desteği ile genç 
yaşta kendi işinin patronu ol-
duğunu belirten Aşveren, işini 
severek yaptığını kaydetti. 

Hayalini gerçekleştirdiğini 
dile getiren Aşveren, "2013 yı-
lında 3 inek ile bu işe başla-

dım. Sonra devamlı buzağı sa-
tıp inek aldık. "Köyümde Yaşa-
mak İçin Bir Sürü Nedenim 
Var Projesi"nden yararlandık. 
Şu an burada toplam 75 hay-
vanımız var." dedi. 

Hayvanlarını evladı gibi 
sevdiğini vurgulayan Aşveren, 
hayvancılık sektöründe başarı-
lı olduğunu ifade etti. 

Yaklaşık 6 milyonluk bir 
sermayesinin bulunduğunu 
belirten Aşveren, şöyle devam 
etti: 

"Bu işe girdikten sonra 
traktör, otomobil ve hayvan 
sürüsüne sahibim. Ama dışarı-
da çalışmış olsam en fazla zor-

lasam bir ev alabilirdik, o da 
hanımla beraber. Yaşadığımız 
şu hayatı yaşayamazdık. Dev-
letin tüm desteklerinden yara-
lanıyoruz. Devlet desteklerin-
den çok memnunum. Destek 
olmasa bu kadar hızlı büyüye-
mezdim. Biz cesaret ettik bazı 
şeylere. 24, 25 yaşında cesaret 
etmişim buna, köyde bunu ya-
pacak genç yoktur belki. Ba-
bam, annem bile bazen kızdı 
bana. Köyde hesap yaptılar 
hep 'bu çocuk bu işin içinden 
çıkamaz' diye. İlk sene sıkıntı 

çektik ama şimdi rahata kavuş-
tuk. Cenabı Allah çok yardım 
etti bana, bazı işler cesaret işi-
dir, cesaretli olacaksın. Ben 
hiçbir zaman işime geç kalma-
dım. Her zaman işimin başın-
da durdum ve takip ettim. Ben 
kendime göre başarılıyım." 

Aşveren, devlet desteği ala-
rak daha modern bir tesis kur-
mayı hedeflediğini belirtti. 

 "Gençlere tavsiyem  
köylerini terk etmesinler" 

Köyde yaşamak için artık 
bir çok sebebin olduğunu ifade 
eden Aşveren, özellikle gençle-
rin köylerini terk etmemesi ge-
rektiğini söyledi. 

Gençlerin çiftçilik ve tarım 
sektörüne yönelmesi gerektiği-
ni ifade eden Aşveren, "Genç-
lere tavsiyem köylerini terk et-
mesinler. Bizim köyümüzde 
hayvan sayısı güzel ama diğer 
köylerde insan ve hayvan sayı-
sı az." ifadelerini kullandı. 

Aşveren, devletin de bu ko-
nuda ciddi desteklemelerinin 
olduğunu sözlerine ekledi. (aa)

Edirne’de “Yıldızlar Karması” adında düzenlenen Uluslarara-
sı 29 Ekim Cumhuriyet Turnuvası sona erdi. 

Saraçhane Stadı’nda 16 takımın mücadele ettiği turnuvaya, 
Bulgaristan’dan da 2 takım katıldı. Başakşehir Futbol Kulü-
bü’nün de mücadele ettiği turnuva beğeni topladı. Dereceye gi-
ren sporculara kupa ve plaketleri takdim edildi.  

 
“Amacımız Edirne futbolunun gelişimi” 

Organizasyonu düzenleyen Göktuğ Üküncer, yaptığı açıkla-
mada, şunları kaydetti: 

“16 farklı kulübün bulun-
duğu Bulgaristan’dan Shipka 
Stars ve Bolyercheta kulüpleri-
nin katıldığı organizasyonda 
Başakşehir Futbol Kulübü’nün 
katılımıyla Edirne’mizde 2015 
yaş doğumlu sporculara ev sa-
hipliği yapmış bulunmaktayız. 
Son 4 ayda 7’nci turnuvamızı 
tamamlamış bulunmaktayız. 
Düzenlediğimiz tüm turnuva-
larda ilk amacımız Edirne fut-
bolunun gelişimi ve Edirne 
sporcularının gelişimi olarak 
çıktığımız bu yolda 2013-2015 
yaş gruplarındaki sporculara 
uluslararası seviyede turnuvalar düzenleyerek gelişimlerine katkı 
sağlamaya çalışıyoruz. Uluslararası medyada düzenlediğimiz tur-

nuvalar hakkında büyük beğeniler toplamış olup yurt dışından 
organizasyon ve ikili ilişkiler konusunda teşekkür almış bulun-
maktayız. Düzenlediğimiz 7 turnuvada Edirne futbolunun ve 
sporcularının gelişimi açısından desteklerini hiç esirgemeye Sa-
yın Valimiz Yunus Sezer ve Edirne Gençlik Spor İl Müdürü Sayın 
Selim Ak’a teşekkür ederiz. Ayrıca Edirne Gençlik Spor İl Mü-
dürlüğünde desteklerini esirgemeyen tüm çalışanlarımıza teşek-
kür ederiz” Haber Merkezi

Devlet desteğiyle sürü yaptı

Cumhuriyet Turnuvası’na tam not

Edirne Belediyesi, vatandaşları dolandırıcı-

lara karşı dikkatli olmaları konusunda uyardı. 

Belediyenin veya yetkililerinin adı kullanılarak 
yapılan yardım, bağış ya da para taleplerine 
karşı vatandaşların itibar etmemeleri gerektiği 
belirtildi. Yapılan açıklamada, Edirne Belediye-
si’nin bu tür taleplerde kesinlikle bulunmadığı 
vurgulandı. 

Belediye yetkilileri, bu tarz durumlarla karşı-
laşan vatandaşların 153 Edirne Belediyesi İhbar 
Hattı’nı veya en yakın güvenlik birimini bilgi-
lendirmelerini tavsiye etti. Edirne Belediyesi, 
vatandaşların güvenliği için duyarlı olmalarını 
ve şüpheli durumlarda yetkililerle iletişime geç-
melerini önemle hatırlattı.  

Haber Selman Eski

Belediye’den dolandırıcılık uyarısı
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Edirne'de Valiliğinin ev sa-
hipliğinde, Ticaret Bakanlığı ile 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı hi-
mayelerinde, Dış Ekonomik İliş-
kiler Kurulu (DEİK) ve Türkiye 
İhracatçılar Meclisinin (TİM) des-
tekleriyle düzenlenen Balkan İş 
ve Yatırım Forumu başladı. 

Edirne Valisi Yunus Sezer, 
kentteki bir otelde düzenlenen 
forumun açılış konuşmasında, 
Balkan şehirlerini birbirine bağla-
yarak doğacak sinerji ile bütün 
ülkelere katma değer oluşturacak 
yeni alanların açılmasını amaçla-
dıklarını söyledi. 

Sezer, toplantının bütün Bal-
kan ülkelerinin bir araya getiril-
mesi açısından ayrı bir önem arz 
ettiğini ifade etti. 

Türkiye'nin Avrupa'ya açılan 
kapısı Trakya'nın eşsiz konumuy-

la Türkiye'nin üretim ve lojistik 
üssü olduğunu belirten Sezer, 
"Yunanistan ve Bulgaristan'a açı-
lan dört kara sınır kapımız, demir 
yolu kapılarımızla beraber güzel 
ve kadim şehrimiz Edirne, Bal-
kanlar ve Avrupa ile yapılan tica-
retin de en önemli kapılarından 
bir tanesidir. Yalnızca zengin tari-
hi ile değil aynı zamanda mo-
dern sanayi tesisleri, lojistik 
avantajları ve verimli topraklarıy-
la da ticaretin kalbinde yer alma-
ya aday bir ilimizdir. Coğrafya-
mızın sunmuş olduğu bu imkan-
ları, bu potansiyeli en iyi şekilde 
değerlendirmek amacıyla bu fo-
rum bizim ilimiz açısından son 
derece önemli bir toplantıdır." di-
ye konuştu. 

 
"Amacımız gönül köprüleri 

kurmak" 
Sezer, devletler ve iş insanları 

arasındaki ilişkilerin bir organi-
zasyon kapsamında bir araya ge-
tirilmemesinin, oradan bekleni-
len katma değerin elde edilmesi-
ne engel olduğunu dile getirdi. 

Balkanlar İş ve Yatırım Foru-
mu ve benzeri toplantıların Bal-
kanlar'daki mevcut kapasitenin 
değerlendirilmesi, artırılması, 
mevcut ticaret hacminin katbekat 
daha ötesine gidilmesi açısından 
çok değerli ve önemli olduğunun 
altını çizen Sezer, "Bu manada 
Edirne'mizin ev sahipliğinde ger-
çekleştirilen bu toplantıya kıy-
metli bakanlarımızın ve sektör 
temsilcilerinin vermiş olduğu 
destek çok önemli. İnşallah bu 
toplantı ve bu forum ilki olur ve 
bundan sonra da benzer toplan-
tılarla bütün Balkanlar'ı bir araya 
getiririz. Amacımız, Balkanlar'ın 
sembolü olan köprüleri, gönül 
köprüleriyle birbirine bağlamak, 

bütün Balkan şehirlerini birbirine 
bağlamak ve buradan doğacak 
sinerji ile beraber de bütün ülke-
lere katma değer oluşturacak ye-
ni alanların açılmasına vesile ol-
mak." dedi. 

TİM Başkanı  
Mustafa Gültepe'nin  

konuşması 
TİM Başkanı Mustafa Gülte-

pe de Balkan İş Forumu'nun Bal-
kanlar'la olan ticaret hacmini ar-
tırmak ve ekonomik işbirlikleri-
nin daha da güçlendirmek adına 
önemli bir program olduğunu 
söyledi. 

Türkiye’nin hem diplomatik 
hem ticari ilişkileri açısından Bal-
kanlar'ın stratejik konuma sahip 
olduğunu belirten Gültepe, ihra-
cat ve yatırımlardaki artışın stra-
tejik bağın ne kadar derinlikli ol-

duğunu ortaya koyduğunu ifade 
etti. 

Gültepe, 2023 yılında Türki-
ye'den 31 bin 583 firmanın 11 
Balkan ülkesine ihracat gerçek-
leştirdiğini vurgulayarak, "2023 
yılında 11 Balkan ülkesine top-
lam 22,6 milyar dolarlık ihracat 
gerçekleştirdik. Bu yılın ocak-ey-
lül dönemindeki ihracatımız 19,5 
milyar dolara ulaştı. Geçen yıla 
göre yüzde 15,5 artıdayız. Aynı 
dönemde, Balkanlar'a ihracatı-
mızın toplam ihracatımızdaki pa-
yı yüzde 8,8’den yüzde 10,1'e 
yükseldi" dedi. 

Gültepe, Türkiye ile Balkan 
ülkeleri arasında yüzyıllara daya-
nan tarihi, kültürel bağlar, hatta 
akrabalık ilişkileri bulunduğuna 
dikkati çekti. 

Karşılık ticaretin gelişmesi için 
çalışmaların artırılması gerektiği-
ni ifade eden Gültepe, şunları 
kaydetti: 

"Bir bütün olarak baktığımız-
da Balkanlar ile ekonomik ilişki-
lerimizin derinleşmesi, tüm sek-
törlerimiz için önemli bir fırsat ze-
mini oluşturuyor. Özellikle yakın-
dan tedarik eğiliminin güçlendiği 
küresel ticarette bu avantajımızı 
iyi kullanmamız gerektiğine ina-
nıyorum. Biz kazan-kazan strate-
jisi çerçevesinde ilişkiler kurmaya 
büyük önem veriyoruz. Önümüz-
deki dönemde bu potansiyeli en 
iyi şekilde değerlendirmek ve iş-
birliklerimizi daha da ileriye taşı-
mak için çalışmalarımızı sürdüre-
ceğiz." 

 DEİK Başkanı Olpak'ın  
konuşması 

DEİK Başkanı Nail Olpak da 
Balkanlarda da aktif faaliyet ya-
pan iş konseylerinin, oradaki kar-
şı kanat kuruluşları ile Türkiye ve 
Balkan ülkeleri arasındaki 35 

milyar dolarlık ikili ticaret hacmi-
ni daha ileriye taşımak için çalış-
tıklarını belirtti. 

Avrupa Komisyonunun Batı 
Balkanlar için kabul ettiği büyü-
me planının, hem bölge ülkeleri 
hem de Türkiye açısından önem-
li olduğunu ifade eden Olpak, 
"Türk şirketlerinin güçlü olduğu 
enerji, altyapı ve inşaat sektörle-
rindeki ortak projelerin önemli 
bir işbirliği alanı oluşturduğunu 
söyledi. 

Balkan ülkeleriyle inovasyon 
ve teknoloji alanlarında da işbir-
liği yaptıklarını aktaran Olpak, 
"Son 2 yılda ülkemizde unicorn 
sayısı 7’ye yükseldi. İnovasyon 
ve teknoloji alanında firmalarımı-
zın ortak olarak AB’nin altyapı 
fonlarına erişimini artırmak için 
çalışabiliriz. Türkiye-Bulgaristan 

İş Konseyi'miz kasımda inovas-
yon ve teknoloji temalı start-up 
ekosistemini içerisine alacak bir 
teknoloji zirvesi gerçekleştirmeyi 
planlıyor." dedi. 

 
 "Türkiye'nin Balkan  

ülkeleriyle önemli ticari  
ilişkileri var" 

Olpak, Türk şirketlerinin top-
lu taşıma araç ve sistemlerinin 
üretim ve inşasındaki tecrübesi-
nin bölgedeki önemli ihalelerle 
tescil edildiğini belirtti. 

Otobüs, minibüs ve midibüs 
üreticilerinin Avrupa pazarında 
üstlendiği rolün, tramvay tarzın-
da raylı araç üreticileri için de yol 
açtığını anlatan Olpak, Belg-
rad’daki tramvay ihalesinin, böl-
geye de hareketlilik katabileceği-
ni dile getirdi. 

Türkiye'nin Balkan ülkeleriyle 
önemli ticari ilişkileri olduğunu 
ifade eden Olpak, şöyle devam 
etti: 

"Yarın Türkiye-Romanya 
JETCO Toplantısı vesilesiyle Ro-
manya-Türkiye İş Forumu'muzu 
düzenliyoruz. 19 bin Türk firma-
sının aktif olduğu Romanya’da, 
özellikle inşaat ve altyapı, enerji 
ve sanayi sektörlerinde Türk iş 
dünyası çok aktif. İş Konseyi'miz 
de Romanya'daki ulusal önem 
atfeden projelerin ve bu yatırım-
lar özelindeki “fast track” uygula-
masının Türk yatırımları için da-
ha geniş yelpazede tanımlanması 
ve uygulanması için girişimlerde 
bulunuyor. Kosova'nın 2030 Ak-
deniz Oyunları’na ev sahipliği 
yapacak olması, özellikle inşaat 
ve altyapı alanında ortaya çıkan 
yatırım imkanları açısından takip 
ettiğimiz önemli bir işbirliği alanı. 

Slovenya’da, Türk firmaları-
nın Koper Limanı’na ilgisini çek-

mek ve tanıtılması adına 
DEİK/Türkiye-Slovenya İş Kon-
seyi'miz, Slovenya Ankara Bü-
yükelçiliği ve Koper Limanı Yö-
netim Kurulu işbirliğinde bir et-
kinlik tertip etmeyi planlıyor. 
Bosna-Hersek özelinde, İş Kon-
seyi'miz, son yıllarda Türkiye ve 
Sırbistan arasındaki olumlu yön-
de seyreden ticari ilişkilerin, ülke-
de Türkiye algısının yanlış anla-
şılmaması için, büyükelçiliğimiz 
tarafından hazırlanılan sunumu 
görünür kılmak için girişimlerde 
bulunuyor. 

Balkan firmalarını da ülkemi-
zin altyapı yatırımlarından imalat 
sektörüne, tarımdan enerjiye, fi-
nanstan teknolojiye kadar geniş 
bir yelpazede sunulan yatırım 
imkanlarından yararlanmaya da-
vet ediyorum. Balkanlardaki 

dostlarımız 'Büyük ağaca yasla-
nan, her zaman gölge bulur' atas-
özünü kullanıyorlar. Türk ve Bal-
kan iş dünyaları olarak, birbirimi-
ze olan desteğimize yaslanarak, 
ülkelerimiz arasındaki ticaret ve 
yatırım ilişkilerimizi bu güzel gü-
ven ortamında derinleştirmek 
için çok çalışacağımıza inanıyo-
rum." 
Türkiye Müteahhitler Birliği 

Başkanı Erdal Eren'in  
konuşması 

Türkiye Müteahhitler Birliği 
Başkanı Erdal Eren de müteah-
hitlik hizmetlerinin Türkiye'nin 
50 yılı aşkın süredir rekabet gücü 
yüksek ve dünya çapında üne 
sahip olduğu başlıca faaliyet 
alanlarından biri olduğunu söyle-
di. 

Türk inşaat sektörünün küre-
sel arenada kazandığı prestij, uz-
manlık ve güvenilirlik ile yalnızca 
Türkiye'nin değil bulunduğu coğ-
rafyanın ekonomik gelişimine ve 
işbirliğine önemli katkılar sağla-
dığını belirten Eren, "Türk müte-
ahhitlik firmaları bugün itibarıyla 
137 ülkede 516 milyar dolar tu-
tarında 12 binin üzerinde proje 
tamamladılar. Firmalarımız ulus-
lararası pazarda kalite, dayanıklı-
lık ve çözüm odaklılık gibi değer-
lerle anılmaktadır." dedi. 

Eren, Türk firmalarının Bal-
kan ülkelerinde bugüne kadar 
24,3 milyar dolar tutarında 654 
proje üstlendiğini dile getirdi. 

Yakın tarihi ve ekonomik 
bağlar göz önüne alındığında 
Türkiye ve Balkan ülkeleri ara-
sındaki bu tutarın gerçek potansi-
yeli yansıtmadığını kaydeden 
Eren, "Bugüne kadar Türk müte-
ahhitlik firmalarının Balkan ülke-
leri işveren idareleri tarafından 
Batı Avrupa'nın bariyerlerini aşa-

rak tercih edilmelerinin nedenleri 
de hiç kuşkusuz Çin firmaların-
dan farklı olarak uluslararası 
standartlarda zamanında ve kali-
teli ancak Batı Avrupalı firmalara 
göre de daha uygun maliyetli 
üretim yapmaları ve faaliyet gös-
terdikleri ülkelerin ekonomilerine 
yerel firmalarla da ortaklıklar ku-
rarak ve yerel işçi istihdamı ile 
katma değer sağlamalarıdır." di-
ye konuştu. 

"Türk firmaları Balkan  
ülkelerinin kalkınma  

hedeflerine ulaşmalarında 
en güvenilir ortaklardan  

biri olmaya aday" 
Farklı pazarlarda zengin de-

neyim, uluslararası standartlarda 
uygun maliyetli ve zamanında 
hizmet, inisiyatif alma yeteneği, 
risk alma isteği ve kapsamlı or-

taklık deneyimi gibi özelliklerin, 
Türk müteahhitlerinin başarısının 
ardındaki temel faktörler olarak 
sayılabileceğinin altını çizen 
Eren, şöyle konuştu: 

"Gerek altyapı projelerindeki 
ileri teknik çözümlerimiz gerek 
çevreye duyarlı iş inşaat teknolo-
jimiz ile Türk firmaları Balkan ül-
kelerinin kalkınma hedeflerine 
ulaşmalarında en güvenilir ortak-
lardan biri olmaya adaydır. Tür-
kiye'nin önde gelen müteahhitle-
ri olarak Balkan ülkelerindeki alt-
yapıyı güçlendirme ve bu bölge-
yi daha ulaşılabilir, daha sürdü-
rülebilir hale getirme hedeflerine 
katkıda bulunmak için burada-
yız. Bu tür işbirliği platformlarının 
önemi özellikle bu dönemde da-
ha iyi anlaşılmaktadır. 

Zira küresel rekabetin arttığı 
yenilikçi yaklaşımların ekonomi-
leri şekillendirdiği günümüzde 
ortak hareket etme yeteneğimiz 
en büyük gücümüz olacaktır. 
Unutulmamalıdır ki işbirlikleri 
yalnızca iş dünyasına değil, böl-
gelerin kalkınmasına da büyük 
katkılar sağlamaktadır. Gerek 
Balkan coğrafyasının imarında 
gerekse yaşlı Avrupa'nın altyapı-
sının yenilenmesinde Balkan ül-
keleri inşaat sektörü ile her türlü 
işbirliği ve ortaklıklara hazır oldu-
ğumuzu vurgulamak istiyorum. " 

Edirne Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Sezai Irmak da iş dünyasının çatı 
kuruluşu olarak amaçlarının, böl-
gede bulunan ticaret ve sanayi 
odalarıyla işbirliği içerisinde, 
Trakya Bölgesi ve Balkan ülkele-
ri arasındaki ekonomik ve ticari 
ilişkileri geliştirilmek olduğunu 
belirtti. 

İkili görüşmelerle süren fo-
rum, bugün sona erecek. (aa)

“İlimiz açısından son derece önemli bir toplantı”
GAZETESÝ

Sezer Gültepe Olpak Eren Irmak
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Ticaret Bakanı Ömer Bolat, 
"2024'ün ilk yarısında 1,2 trilyon 
dolar milli gelire ulaştık. Bu per-
formansıyla Türkiye, dünyanın 
17. büyük ekonomisi haline gel-
miştir” dedi. 

Bakan Bolat, Edirne Valiliği 
ev sahipliğinde, Ticaret Bakanlığı 
ile Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
himayelerinde, Dış Ekonomik 
İlişkiler Kurulu (DEİK) ve Türkiye 
İhracatçılar Meclisinin (TİM) des-
tekleriyle bir otelde gerçekleştiri-
len Balkan İş ve Yatırım Foru-
mu'nda yaptığı konuşmada, Tür-
kiye'nin Balkanlar'a açılan kapısı 
Edirne'de iş insanlarıyla bir araya 
gelmekten büyük memnuniyet 
duyduğunu söyledi. 

Bolat, Arnavutluk, Bosna-
Hersek, Bulgaristan, Kosova ve 
Kuzey Makedonya’dan bakanlar 
ve iş insanlarının foruma katıl-
masından duyduğu memnuniye-
ti dile getirdi. 

İklim değişikliğinin hassas 
ekonomilerde büyümeyi tehdit 
ettiğini anlatan Bolat, bölgede de 
iklim değişikliğinin etkilerinin his-
sedildiğini belirtti. 

Son dönemde Bosna-Her-
sek'in sel felaketleriyle karşı karşı-
ya kaldığını hatırlatan Bolat, 
Bosna Hersek halkına geçmiş ol-
sun dileğinde bulundu. 

 "Küresel ekonomik  
büyüme oranı yavaşlama 

eğiliminde" 
2023'te olduğu gibi, 2024 yı-

lı itibarıyla küresel ekonomik bü-
yüme oranının yavaşlama eğilimi 
gösterdiğini aktaran Bolat, 2023 
yılında zayıf bir şekilde yüzde 3,2 
olarak gerçekleşen dünya ekono-
mik büyümesinin 2024'te de ay-
nı şekilde yüzde 3,2’lik seviyede, 
2025 yılında ise yüzde 3,3 olma-
sının beklendiğini aktardı. 

Bolat, dünyada yavaşlayan 
küresel ekonomiye karşın, bölge-
sel işbirliklerine yönelik eğilimin 
gittikçe arttığına işaret ederek 
sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Küresel gelişmeleri yakala-
yarak fırsatlardan yararlanmak 
ve tehditleri bertaraf etmek ama-
cıyla bölgesel işbirliğimizin de-
vamlılığı olmazsa olmazdır. Yakın 
coğrafyalarımızda devam eden 
savaşlar ve küresel ısınma gibi 
tehditleri bertaraf etmede ve ba-
rışı sağlamada bölgedeki işbirliği-
mizin önemi daha güçlü bir bi-
çimde ortaya çıkmaktadır. Bu an-

lamda Balkan politikamızın dört 
ana eksenini; üst düzeyli siyasi 
diyalog, güvenlik, ekonomik en-
tegrasyon ve bölgedeki çok kül-
türlü toplumsal yapıların korun-
ması teşkil etmektedir. Bu hedef 
doğrultusunda, Cumhurbaşkanı-
mız Recep Tayyip Erdoğan ve 
Dışişleri Bakanımız Hakan Fi-
dan, çok büyük gayretler sarf et-
mektedir. Bölge ülkeleri arasında 
'ortak çıkar alanları' yaratılarak 
mevcut işbirliğinin hızlandırılması 
ve kapsamlı bir bölgesel enteg-
rasyon sağlanması, hedeflerimi-
zin başında gelmektedir." 
"Balkan ülkeleri önemli bir 

ticari partner" 
Balkan ülkelerinin Türkiye 

için önemli bir ticari partner ol-
maya devam ettiğine vurgu ya-
pan Bolat, 2023 yılına bakıldı-
ğında bölge ülkeleriyle toplam ti-
caret hacminin 34,3 milyar dola-
ra yükseldiğine dikkati çekti. 

Bolat, 2024'ün üçüncü çeyre-
ği itibarıyla bölge ülkeleriyle tica-
ret hacminin geçen yılın aynı dö-
nemine göre yüzde 23 artışla 
27,2 milyar dolar olarak gerçek-
leştiğini, bu rakamların Balkan 
ülkeleriyle güçlü işbirliğine işaret 
ettiğini dile getirdi. 

Türkiye'den özel sektör tara-
fından 11 Balkan ülkesine bugü-
ne kadar 3 milyar 131 milyon 
dolar yatırım yapılarak üretim-is-
tihdam imkanları sağlandığını 
belirten Bolat, şunları kaydetti: 

"11 Balkan ülkesinden Türki-
ye’ye gelen doğrudan yatırım ise 
182 milyon dolar olmuştur. Bal-
kan ülkelerinin Avrupa kurumla-
rıyla bütünleşme perspektifi, böl-
gede istikrar ve reformların sür-
dürülmesi açısından önemli bir 
teşvik unsuru olmayı sürdürmek-
tedir. Türkiye, Balkan ülkelerinin 
bu perspektifini desteklemekte-
dir. Zira, Avrupa Birliği de barışın 
sağlanması, yeşil dönüşüm ve di-
jital ekonomi kavramlarına ol-
dukça önem vermektedir. AB, 
Batı Balkanlar için Büyüme Pla-
nı'nı yürürlüğe koymuştur. 

Bu plan çerçevesinde AB, 
Balkanlar'daki aday ülkelere, alt-
yapı, ulaşım, enerji, yeşil ve diji-
tal dönüşüm ile insan sermayesi-
ni geliştirmeye yönelik projeler 
temelinde 2 milyar avrosu hibe 
ve 4 milyar avrosu kredi olmak 
üzere toplam 6 milyar avro fi-
nansman sağlayacaktır. Türkiye, 

Balkanlar’da gerek altyapı gerek 
üstyapı itibarıyla, havaalanları, 
otoyollar ve köprülerden hidro-
elektrik ve yenilenebilir enerji 
santrallerine, atık su arıtma tesis-
lerine kadar birçok önemli proje-
yi hayata geçirmiştir. AB Büyü-
me Planı kapsamında açılacak 
ihalelere AB üye ülkeleri, ülkemiz 
de dahil olmak üzere AB aday ül-
keleri ve Avrupa Ekonomik Alanı 
Anlaşması'na taraf ülkeler katılım 
sağlayabileceklerdir." 
 "Türk müteahhitleri dünya 

çapında başarılı" 
2023 yılında AB’ye aday Bal-

kan ülkelerine Türkiye'den top-
lamda 2 milyar dolardan fazla 
yatırım yapıldığını ifade eden 
Bolat, bugüne kadar Türk müte-
ahhitlerin 11 Balkan ülkesinde 
toplamda 668 projede 24,7 mil-
yar dolarlık inşaat işi yaptığı bil-
gisini paylaştı. 

Bakan Bolat, Türkiye'deki 
müteahhitlik firmalarının havali-
manları, metrolar, endüstriyel te-
sisler, doğalgaz-petrol rafinerileri, 
otoyollar ve enerji santralleri gibi 
büyük ölçekli ve katma değerli 
projelerle öne çıktığını, dünya 
çapındaki başarılarını Balkan-
lar'da da sürdürmeye devam etti-
ğini söyledi. 

2024 yılı ekim ayı itibarıyla 
Türk müteahhitlerinin, Balkan-
lar'da yaklaşık 10 milyar dolar 
değerinde 300’den fazla projeyi 
üstlendiğinin altını çizen Bolat, 

Türk yatırımcıların ve müteahhit-
lerin üstlenecekleri yeni projeler-
le, AB büyüme planı çerçevesin-
de, aday ülkelerin kalkınmasında 
ve AB'ye üyelik süreçlerinde baş-
rol oynamaya hazır olduğunu 
vurguladı. 

"2024'ün ilk yarısında  
1,2 trilyon dolar milli  

gelire ulaştık" 
2023 yılında ekonominin 

yüzde 5,1 büyüme oranı ile ilk 
kez 1 trilyon dolar Gayrisafi Yurt 
İçi Hasıla (GSYH) seviyesini aştı-
ğını ve kişi başına düşen gelirin 
13 bin doların üzerine çıktığını 
aktaran Bolat, "2024'ün ilk yarı-
sında 1,2 trilyon dolar milli gelire 
ulaştık. Bu performansıyla Türki-
ye, dünyanın 17. büyük ekono-
misi haline gelmiştir. 2024 yılının 
ikinci çeyreğinde ise Türkiye eko-
nomisi yüzde 2,5 GSYH büyüme 
oranına ulaşarak 16 çeyrek üst 
üste kesintisiz büyüme perfor-
mansını sürdürmüştür. 2024'ün 
ilk yarısında büyüme oranımız 
yüzde 3,8'dir. Üretim, istihdam 
ve yatırım odaklı güçlü kalkınma 
programımızın olumlu etkileri, 
ihracat performansımızda da 
kendini göstermektedir." diye ko-
nuştu. 

Türkiye'den geçen sene mal 
ihracatının 255,6 milyar dolara 
ulaştığını, bu yılın 3. çeyreği iti-
barıyla ihracatın geçen yılın aynı 
dönemine göre yüzde 3,2 artış 
göstererek 193 milyar dolara gel-

diğini kaydeden Bolat, yıl sonun-
da 264 milyar dolar mal ihracatı-
na ulaşacaklarını ifade etti. 

 "Dış ticaret açığı azaldı" 
Dış ticaret açığının bu yılın ilk 

9 ayında yüzde 31,5 oranında 
azalarak 87,7 milyar dolardan 
60,1 milyar dolara gerilediğini 
bildiren Bolat, eylül ayında ihra-
catın ithalatı karşılama oranının 
ise yüzde 76,8'lere yükseldiğini 
anımsattı. 

Hizmet ihracatının ise 2023 
itibarıyla 106 milyar dolar gibi 
rekor bir seviyeye ulaştığını hatır-
latan Bolat, "Bu yıl bu rekoru 
110 milyar dolara taşımayı he-
defliyoruz. Elbette ki bu başarı, 
siz değerli iş insanlarımızın emek-
leri ve mücadeleleri ile oluyor. 
Bundan sonra da sizlerin ticaret 
diplomasisinde karşılaştıkları zor-
lukları gidermek adına her za-
man yanınızda olacağımızı bil-
menizi isterim." ifadelerini kullan-
dı. 

Bakan Bolat, Balkan Yatırım 
ve İş Forumu'nun ticaret ve yatı-
rımlara yönelik işbirliğinin geliş-
tirmesi adına önemli bir kilomet-
re taşı olacağına inandığını sözle-
rine ekledi. 

Konuşmasının ardından Ba-
kan Bolat'a, Vali Yunus Sezer ta-
rafından Selimiye Camisi hünkar 
mahfilinde yer alan elma ağacı 
motifinin işlendiği, Edirnekari 
tekniğiyle yapılmış tablo arma-
ğan edildi. (aa)

“Türkiye, dünyanın 17’nci büyük ekonomisi haline geldi”



Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır, “Hızlı bir 
ilerleme gösteren yapay zeka 
teknolojisi, geleneksel teknolo-
jileri ve geleneksel meslekleri 
tehdit altında bırakıyor. Peki 
önümüzde duran sadece sına-
malar mı? Elbette hayır” dedi. 

Kacır, Edirne Valiliği ev sa-
hipliğinde, Ticaret Bakanlığı ile 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
himayelerinde, Dış Ekonomik 
İlişkiler Kurulu (DEİK) ve Türki-
ye İhracatçılar Meclisinin (TİM) 
destekleriyle bir otelde gerçek-
leştirilen Balkanlar İş ve Yatırım 
Forumu’nda yaptığı konuşma-
da, sözlerine Türkiye’nin Avru-

pa’ya açılan kapısı, Trakya’nın 
göz bebeği, her yanı tarih ko-
kan kadim bir Balkan başkenti 
Edirne’de düzenlenen etkinli-
ğin tüm katılımcılara, iş insanla-
rı ve yatırımcılar için bereketli 
ortaklıklara, yatırımlara vesile 
olmasını temenni ederek başla-
dı. 

Dünyada küresel ve bölge-
sel tektonik hareketlerin yaşan-
dığı, politik, askeri, ekonomik 
ve sosyal pek çok sınamayla 
karşı karşıya olunan zor bir dö-
nemden geçildiğini belirten Ka-
cır, "Soğuk Savaş izlerini halen 
üzerinde taşıyan uluslararası 
sistem, istikrar ve güven iklimi 
tesis etmek bir yana, adaletsizli-
ği ve güvenlik sorunlarını gide-
rek ağırlaştırıyor, üst üste eko-
nomik türbülanslar toplumların 
refahını tehdit ediyor." dedi. 

Bakan Kacır, Balkanlar'ın 
bitişiğindeki Rusya-Ukrayna 
Savaşı ve Balkanların yakın 
komşusu Orta Doğu’daki İsrail 
mezalimi başta olmak üzere 

yükselen jeopolitik gerilimlerin 
küresel ekonomide ve coğraf-
yada belirsizlikleri artırdığına 
işaret etti. 

Balkan toplumları olarak 
yüz yüze olunan sınamaların 
sadece jeopolitik gerilimler ol-
madığını vurgulayan Kacır, 
şunları kaydetti: 

"Pandemi sonrası küresel te-
darik zincirlerinin yeniden şekil-
lenmesi ile ticaret ve teknoloji-
de korumacılık dalgasının yük-
seldiği bir tabloyla karşı karşı-
yayız. Avrupa ekonomisinin 
son yıllarda dünyanın geri kala-
nından negatif ayrışması, Avru-
pa ile entegrasyonu sıkılaştıran 

bölge ekonomisinin sürdürüle-
bilir büyümesi karşısında bir 
risk faktörü olarak önümüzde 
duruyor. 

Dijital ve yeşil dönüşümü 
yakalayamayan ekonomilerin 
kalkınma yolculuklarında ciddi 
yapısal zorluklarla karşılaşması 
ve sürdürülebilir büyümeden 
uzaklaşması ise kaçınılmaz bir 
sonu işaret ediyor. Hızlı bir iler-
leme gösteren yapay zeka tek-
nolojisi geleneksel teknolojileri 
ve geleneksel meslekleri tehdit 
altında bırakıyor. Peki önümüz-
de duran sadece sınamalar mı? 
Elbette hayır." 

 
"Balkan coğrafyasında pek 
çok yeni işbirliği mekaniz-

ması tesis ettik" 
Kacır, sınamaların berabe-

rinde önemli fırsatları da bera-
berinde getirdiğini ifade etti. 

Sınamalara karşı en önemli 
adımın ortak faydayı esas alan, 
çok boyutlu ve çok katmanlı so-
mut işbirliklerini hayata geçir-

mek olduğuna inandığının altı-
nı çizen Bakan Kacır, şöyle de-
vam etti: 

"Türkiye olarak bu anlayışla 
son yıllarda Balkan coğrafya-
sında pek çok yeni işbirliği me-
kanizması tesis ettik. Diyalogu 
ve ortak faydayı önceleyen bir 
duruş sergiledik. Balkanlar'ın 
en büyük ekonomisi olarak, 
güçlü üretim ve teknoloji geliş-
tirme altyapımızı inşa sürecinde 
elde ettiğimiz deneyim ve biri-
kimi de her daim paylaşmaya 
hazır olduk. 

Çünkü ekonomide elde edi-
len kazanımların, tecrübenin, 
kapasitenin ancak işbirlikleri ile 
gelişeceğine inanıyoruz. Şu an 
buradaki mevkidaşlarım ve iş 
insanları, Balkanlar'daki dostla-
rımız, son 22 yılda Cumhurbaş-
kanımız Sayın Recep Tayyip Er-
doğan'ın liderliğinde Türki-
ye’nin kalkınma yolcuğunda 
katettiği mesafenin en yakın şa-
hitleri arasında yer alıyor." 

 
"OSB'lerin sayısını 191'den 

362'ye çıkardık" 
Konuşmasında yatırımlar-

dan örnekler veren ve yatırım-
ların devam edeceğine işaret 
eden Kacır, şöyle devam etti: 

"Dünyada belki en iyi birkaç 
uygulayıcısından biri olduğu-
muz organize sanayi bölgeleri-
mizin sayısını bu dönemde 
191’den 362’ye çıkardık. Bu-
gün 2,7 milyonu OSB’lerimizde 
olmak üzere 6,7 milyon vatan-
daşımız sanayi sektöründe is-
tihdam ediliyor. Etkin bir AR-
GE teşvik mekanizması kurduk. 
Neredeyse sıfırdan dev bir AR-
GE ve inovasyon ekosistemi in-
şa ettik. Türkiye’yi baştanbaşa 
104 teknoparkla, 1600’den faz-
la AR-GE ve tasarım merkeziy-
le donattık. Teknoloji geliştirme 
ve üretmede çok önemli kaza-
nımlar elde ettik. 

Türkiye’nin otomobili 
Togg’la milletimizin 60 yıllık 
yerli ve milli otomobil hayalini 
gerçeğe dönüştürdük. Ülkemizi 
kendi haberleşme uydusunu 
geliştirebilen ve üretebilen 11 
ülke arasına taşıdık. Tüm dün-
yada yatırım iştahının azaldığı 
pandemi sonrası dönemde 
Türkiye, jeostratejik konumu, 

nitelikli insan kaynağı, güçlü lo-
jistik ve ticaret altyapısıyla yatı-
rımcılar için verimli ve güvenilir 
bir liman oldu. Türkiye bugün 
beyaz eşya üretiminde düz cam 
üretiminde, güneş paneli, ticari 
araç üretiminde çimentoda, de-
mir çelikte pek çok alanda Av-
rupa'nın lideridir. 

2003 öncesi yıllık ortalama 
1 milyar dolar ile küresel doğ-
rudan yatırımların ortalama 
yüzde 0,2’sini çekebilen Türki-
ye, 2003 sonrası dönemde kü-
resel yatırımın ortalama yüzde 
1’lik kısmını çekmeyi başardı. 
Son 22 ülkemize yaklaşık 270 
milyar dolar uluslararası doğru-
dan yatırım gerçekleşti. Bunu 
'ortağına kazandırmayan, ken-
disi kazanamaz' diyerek başar-
dık." 

Bakan Kacır, Türkiye'de pek 
çok uluslararası şirketin bölge-
sel yönetim merkezine ev sa-
hipliği yaptığına dikkat çekti. 

Dünyanın önde gelen fir-
maların, üretimlerini ve Ar-Ge 
çalışmalarını Türkiye'de gerçek-
leştirdiğinin altını çizen Kacır, 
"Daha geçtiğimiz aylarda dün-
yanın en büyük elektrikli oto-
motiv üreticisi BYD, yıllık 150 
bin elektrikli araç üretecek tesi-
sini ve yenilikçi yeşil teknoloji-
lere yönelik Ar-Ge merkezini ül-
kemizde kuracağını ilan etti.Kü-
resel firmalarla gerçekleştirdiği-
miz görüşmeler benzer ölçek ve 
nitelikte yatırımların devamının 

geleceğine işaret ediyor. Bunun 
ardında, az önce de ifade etti-
ğim gibi, beraber kazanma ilke-
si yatıyor, dürüst ve adil ortak-
lık yatıyor." diye konuştu. 

 
"Mevcut durum potansiyeli 

yansıtmıyor" 
Fatih Kacır, yakın coğrafya-

da yüksek ekonomik entegras-
yonu, Türkiye'nin kalkınma 
yolculuğu ile elde edilen kaza-
nımların taşıyıcı sütunu olarak 
değerlendirdiklerini ifade etti. 

Türk yatırımcıların ve giri-
şimcilerin, bölgenin her ülke-
sinde oluşturduğu istihdam ve 
katma değer üretimini memnu-
niyetle takip edildiğine vurgu 
yapan Kacır, "Bugün saygın 
temsilcileri aramızda olan Ar-
navutluk, Bosna-Hersek, Bul-
garistan, Kosova ve Kuzey Ma-
kedonya’da toplam Türk yatı-
rımları 8 milyar dolar seviyesin-
dedir." dedi. 

 
Bakan Kacır, mevcut düze-

yin gerçek potansiyeli yansıt-
madığını belirtti. 

Dünyanın en güzide coğraf-
yasında, sahip olunan avantaj-
ları ve yüksek potansiyeli hare-
kete geçirmek için ekonomik 
ilişkileri karşılıklı derinleştirecek 
ve daha ileriye taşıyacak adım-
ları atmaya mecbur olunduğu-
na dikkati çeken Kacır, şunları 
kaydetti: 

"Hemen birkaç yüz kilomet-
re ötedeki Kıta Avrupa’sında ki-
şi başı milli gelirler 50 bin do-
larlar seviyesindeyken yanı ba-
şındaki Balkanların 15 bin do-
lar civarında kalmasını kabul 
etmiyoruz, etmemeliyiz. Güm-
rük Birliği ile on yıllardır Avru-
pa’nın önemli bir ticari ortağı 
olan Türkiye, tüm Balkan ülke-
leri ile işbirliğine hazır. Örneğin 
Edirne’nin, Tekirdağ'ın, Kırkla-
reli'nin, tüm şehirlerimizin 
OSB’leri tüm Balkan firmaları 
için önemli bir fırsat sunuyor. 
Beraber üreteceğimiz ürünleri 
Gümrük Birliği ile Avrupa’ya 
olduğu kadar, Uzak Doğu'dan 
Orta Doğu ve Afrika’ya uzanan 
geniş bir coğrafyaya gönderme 
kapasitemiz var. 85 milyon nü-
fuslu Türkiye başlı başına bir 
pazar, dünyanın en çok nokta-
sına uçulan şehri İstanbul ise si-
zi dünyaya bağlayacak bir bağ-
lantı noktasıdır. 

Gelin birlikte üretelim, bir-
likte kazanalım. Keza, coğrafya 
ve hudut tanımayan yeni tek-

nolojiler ve startup evreni hepi-
miz için paha biçilmez fırsatlar-
la dolu. Türkiye olarak şu an 
milyar dolar değerlemeyi geç-
miş 7 startup’ımız, bizim tabiri-
mizle Turcorn’umuz var. Bunla-
rın yanına yenilerini ekleminin 
yolunun da startup ekosistem-
lerini birbirine entegre etmek-
ten, sınır ötesi ortaklıklardan 
geçtiğini biliyoruz. Bu sebeple 
teknoloji ekosistemimizin Bal-
kanlarla entegrasyonunun gay-
reti içindeyiz. Tarih ve coğrafya 
bizi buna zorluyor. İnanıyorum 
ki bugün Balkan ülkeleri olarak 
hepimizde sınamaları birlikte 
aşma iradesi, ortaya çıkan fır-
satları birlikte değerlendirme-
nin gayreti olduğu için bir ara-
dayız." 

Konuşmasının ardından Ba-
kan Kacır'a Vali Yunus Sezer ta-
rafından Selimiye Camisi hün-
kar mahfilinde yer alan elma 
ağacı motifinin işlendiği Edir-
nekari tekniğiyle yapılmış tablo 
armağan edildi. (aa)
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Edirne, Balkan’lı yatırımcıları ağırladı
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İç Hastalıkları ve Tıbbi On-
koloji Uzmanı Prof. Dr. Umut 
Demirci, akciğer kanserinin en 
önemli halk sağlığı sorunların-
dan biri olduğuna dikkati çekti. 

Kanserle Dans Derneği'nin 
ev sahipliğinde, 1-30 Kasım 
Akciğer Kanseri Farkındalık Ayı 
dolayısıyla bir otelde düzenle-
nen basın toplantısında uzman-
lar, kanserde risk faktörleri, ko-
runma yolları, kanser taramala-
rı ve beslenmenin önemine iliş-
kin bilgileri paylaştı. 

Toplantıda, dernek tarafın-
dan hayata geçirilen dijital bil-
gilendirme platformu "KDD 
Akademi"nin de tanıtımı yapıl-
dı. 

Buradaki konuşmasında 
KDD Akademi'nin alanında de-
neyimli hekim ve uzmanların 
desteğiyle oluşturulduğunu, di-
jital platformda hasta ve hasta 
yakınlarına yönelik bilgilendir-
melerin yapıldığını anlatan 
Dernek Başkanı Sevil Gürkan, 
platformun içeriklerine Kanser-
le Dans Derneğinin internet si-
tesi ve sosyal medya hesapları 
üzerinden ulaşılabileceğini kay-
detti. 

Platformun 2022'de 1188 
hasta ve hasta yakınının katılı-
mıyla gerçekleştirilen "Kanser 
Hastalarının İhtiyaç ve Beklen-
tileri Anketi" sonuçlarından yo-
la çıkılarak kurulduğunu akta-
ran Gürkan, "Online gerçekleş-
tirdiğimi anketin sonuçlarına 
göre, katılımcı 1188 hastanın 
yüzde 90'dan fazlası ücretsiz 
onkolojik beslenme desteği ve 

psikolojik destek almak istiyor. 
Hastaların yüzde 60'ı Kanser 
Erken Teşhis ve Eğitim Merkez-
leri (KETEM) hakkında bilgi sa-
hibi ancak yüzde 82'si KE-
TEM'lere hiç gitmediğini bildir-
di. Biz de bu nedenle gönüllü 
hocalarımızın desteğiyle KDD 
Akademi'nin temellerini attık." 
dedi. 

 
KETEM'lerde tarama testleri 

ücretsiz yapılıyor 
Sağlık Bilimleri Üniversitesi 

(SBÜ) Gülhane Tıp Fakültesi 
Halk Sağlığı Anabilim Dalı Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Hülya Şi-
rin ise KETEM'ler hakkında de-
taylı bilgi verdi. 

Kanserden korunmak için 
tütün ve tütün ürünleri kullanı-
mından, yanlış beslenmeden, 
obeziteden ve hareketsizlikten 
uzak durulması gerektiğini vur-
gulayan Şirin, kanserin erken 
teşhisi için de belli yaş grupları-
nın düzenli kanser taramalarını 
yaptırmasının önemine işaret 
etti. Şirin, KETEM'lerde meme 
kanseri, rahim ağzı ve kalın ba-
ğırsak kanserlerine karşı tara-
ma testlerinin yapıldığına ve bu 
hizmetlerin ücretsiz olduğuna 
dikkati çekti. 

 
"Her 4 akciğer kanserinin 

3'ü sigara ile ilişkili" 
İç Hastalıkları ve Tıbbi On-

koloji Uzmanı Prof. Dr. Umut 
Demirci ise "Akciğer kanseri, en 
önemli halk sağlığı sorunların-
dan biri. Bizim toplumumuzda 
da Batılı toplumlarda da en sık 

görülen ve en fazla ölüme ne-
den olan kanser türü. Akciğer 
kanseri, kadınlara göre erkek-
lerde iki kat daha fazla görülü-
yor." bilgisini paylaştı. 

Akciğer kanserinin en 
önemli nedenlerinden birinin 
sigara olduğunu vurgulayan 
Demirci, "Sigara içen bireyler-
de akciğer kanseri görülme ris-
ki, diğer bireylere göre 30 kata 
varan bir oranda fazla. Her 4 
akciğer kanserinin 3'ü sigara ile 
ilişkili. Erken tanıda 20 yıl ve 
üstünde sigara içme öyküsü 
olan yüksek risk grubu olarak 
tanımladığımız kişilerde düşük 
doz tomografi taramaları 
önemli. Bunlar ülkemizde he-
nüz rutin taramalara girmedi, 
bazı dezavantajları da var ama 
yüksek risk grubu açısından 
önem arz ediyor." diye konuş-
tu. 

Demirci, sigara içmeyen bi-
reylerde de çevresel maruziyet 
gibi farklı faktörler sonucu akci-
ğer kanserinin ortaya çıkabildi-
ğini belirtti. 

SBÜ Gülhane Tıp Fakültesi 
İç Hastalıkları ve Medikal On-
koloji Uzmanı Doç. Dr. İsmail 
Ertürk mide ve özofagus (ye-
mek borusu) kanserleriyle ilgili 
bilgi verdi. 

Sindirim sistemi kanserleri-
nin genellikle 40-50 yaş üstü 
kişilerde görüldüğüne işaret 
eden Doç. Dr. Ertürk, mide ve 
özofagus kanserlerinde erken 
tanının hayat kurtarıcılığına, 
özellikle 40-45 yaşını geçmiş ki-
şilerde yeme güçlüğü, kilo kay-

bı, göğüste ağrı gibi belirtilerde 
mutlaka bir uzmana başvurul-
ması gerektiğine vurgu yaptı. 

Ertürk, yemek borusu kan-
serinin yüzde 90 oranla nede-
nini alkol ve sigaranın oluştur-
duğunu aktardı. Mide kanseri-
nin dünyada en sık görülen 
dördüncü kanser türü olduğu-
na dikkati çeken Ertürk, Türki-
ye'de de özellikle doğu bölgele-
rinde mide kanserine sık rast-
landığını dile getirdi. 

 
"Beslenme alışkanlıkları 

kanser gelişiminde yüzde 35 
oranında etkili" 

Onkoloji Diyetisyeni Doç. 
Dr. Dilşat Baş, "Beslenme alış-
kanlıklarının kanser gelişiminde 
yüzde 35 oranında etkili oldu-
ğu bilimsel çalışmalarda göste-
rildi. Bu tüm kanserler için ge-
çerli. Akciğer, mide ve yemek 
borusu kanserleri gelişiminde 
ise çok daha fazla etkili olduğu-
nu biliyoruz." ifadelerini kullan-
dı. 

Beslenme alışkanlıklarının 
kanserden korunma yönünde 
şekillendirilebileceğini vurgula-
yan Baş, "İşlenmiş et ürünleri-
nin kullanılmaması, şeker ve 
özellikle şekerli içeceklerin kul-
lanımının oldukça sınırlandırıl-
ması, lifli besin tüketiminin, 
sebze-meyve tüketiminin artırıl-
ması, kırmızı et tüketiminin az-
altılması, beyaz et, özellikle ba-
lık tüketimini artırmak, fiziksel 
olarak aktif olmak, annelerin 
bebeklerini emzirmesi temel 
önerilerimiz arasında." dedi. 

Baş, hastalarda da bireysel 
beslenme planı oluşturulması, 
beslenme takibinin yapılması 
ve bunun tedavi sürecinde sür-
dürülmesinin önemine dikkati 
çekti. 

Kanser hastaları ve yakınla-
rı için psikoterapinin önemine 
değinen Uzman Psikolog ve 
Psikoonkolog Sibel Cesur Ak-
yunak da kanser hastaları ve 
yakınları için psikolojik deste-
ğin hastalığın zorlu süreçlerinde 
hem duygusal hem de fiziksel 
iyilik halini korumaya yardımcı 
olduğunun altını çizdi. 

Akyunak, kanser hastaları-
nın grup terapilerinin çok yarar 
sağladığını gözlediklerine de 
dikkat çekti. 

 
"Tedaviye yanıtsız kötü tü-

mörlere sebep oluyor" 
Uzmanlar, toplantının ar-

dından basın mensuplarının 
sorularını yanıtladı. Prof. Dr. 
Umut Demirci, elektronik siga-

ra kullanımının akciğer kanseri 
ile ilişkisine yönelik soru üzeri-
ne, bu ilişkinin bilimsel yayın-
larda henüz net şekilde ortaya 
konulmadığını ama bununla il-
gili devam eden bilimsel çalış-
maların olduğunu anlattı. 

Tütün ve tütün ürünleri kul-
lanımının kötü riskli akciğer 
kanserlerine neden olduğunun 
altını çizen Demirci, "Sigara, 
akciğerde yeni tedavilere, akıllı 
ilaçlara, immünoterapilere ço-
ğunlukla uygun olmayan, teda-
viye yanıtsız kötü tümörlerin 
oluşumuna yol açıyor." diye 
konuştu. 

Demirci, hedef odaklı teda-
vilerin dünyada artık sadece 
ileri evre değil, başlangıç evresi 
hastalarda da kullanıldığını söz-
lerine ekledi.  

 
"Sigara içenlerde 'beta ka-

roten' takviyesi akciğer kanseri 
riskini artırıyor" 

Doç. Dr. Dilşat Baş ise hem 
hastalarda hem de sağlıklı bi-
reylerde bilinçsiz gıda takviyesi 
ve vitamin kullanımının oluştu-
rabileceği risklere yönelik soru 
üzerine, kanser hastalarının du-
rumuna göre uzmanlar tarafın-
dan beslenme planlarının hazır-
landığını, hekim onayı olma-
dan asla gıda takviyesi ve vita-
min alınmaması gerektiğini 
kaydetti. 

Kemoterapi alan hastalarda 
glutatyon takviyesinin tedavi-
nin etkinliğini azalttığına deği-
nen Baş, şöyle devam etti: 

"Gıda takviyeleriyle ilgili ne 
yazık ki çılgınlık düzeyinde bir 
kullanım söz konusu. Bu tip 
kullanımların hastalığın seyrini 
olumsuz etkilediğine ilişkin bi-
limsel veriler de söz konusu. 
Örneğin, sigara içen sağlıklı bi-
reylerde A vitamini ve beta ka-
roten takviyeleri akciğer kanse-
ri riskini artıran bir etki yaratı-
yor. 

Beta karoten, akciğer kan-
serinin önlenmesinde takviye 
edilmesi gereken bir vitamin 
ama diyet kaynaklı takviye 
edilmesi gerekiyor. Yani vita-
min olarak verildiğinde sigara 
içenlerde akciğer kanserini ar-
tırdığı tespit edildi ve bu bilim-
sel çalışmada gösterildi. Yani 
mesela havuçtan alınan beta 
karoten etkisi, vitaminden alı-
nan etkiyle aynı değil. Bu ne-
denle özellikle sigara içen bi-
reylerde kontrolsüz vitamin ve 
mineral kullanımı, daha büyük 
tehlikeler oluşturabiliyor. Buna 
dikkat edilmesi gerekiyor."(aa)

Sigara içenlerde risk 30 kat fazla
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